
PROTOKÓŁ Nr XXVII/06
sesji Rady Gminy w Przyrowie

odbytej w dniu 26 października 2006 roku

Ad.1.        Sesję Rady Gminy o godz. 13-tej otworzył Przewodniczący Rady Gminy 
Rajmund Michalik witając przybyłych i stwierdzając prawomocność obrad. Zgodnie 
z załączoną listą obecności w obradach uczestniczyło 15 radnych, co stanowi  100% 
składu Rady.

Spoza Rady w obradach uczestniczyli:

Wójt Gminy              - mgr inż. Robert Nowak
Skarbnik Gminy       -  Ewa Kozioł
Sekretarz Gminy       -  Elżbieta Deska
oraz zaproszona do udziału w obradach radna Rady Powiatu w Częstochowie 
mgr Maria Stępień. Radny Rady Powiatu Pan Gabriel Knap mimo zaproszenia nie 
uczestniczył w obradach sesji.

Ad.2.        Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad ( w 
załączeniu). Do porządku obrad jako punkt 8 wprowadzony został projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia stawek dotacji przedmiotowych. Radni jednomyślnie 
opowiedzieli się za przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem wnioskowanych 
zmian.

Ad.3.        Do protokołu poprzedniej, XXVI sesji Rady Gminy, uwag nie zgłoszono.
Za jego przyjęciem radni głosowali jednomyślnie.

Ad.4.        Wójt Gminy przedstawił informację z działalności międzysesyjnej, w 
której poinformował o bieżących wydarzeniach zaistniałych w okresie od ostatniej 
sesji, i tak:
– 30 września br. w Zespole Szkół w Przyrowie odbywał się Zlot Młodych 

Nauczycieli. Impreza odbyła się drugi rok z rzędu i zapowiada się, że będzie 
cyklicznie organizowana. W imprezie tej wzięli udział m.in.: Starosta Powiatu 
Częstochowskiego, Przewodniczący Rady Powiatu, Wicemarszałek Województwa 
Śląskiego Pan Maras oraz Wójtowie sąsiednich gmin.

– 16 września br. Wójt uczestniczył w otwarciu nowej szkoły w Koniecpolu 
wybudowanej przez Powiat oraz Miasto i Gminę Koniecpol.

– 18 września odebrana została III nagroda dla Sygontki w konkursie “Piękna wieś” 
w kategorii “Najlepsze przedsięwzięcie odnowy wsi”. Sygontka otrzymała puchar 
za rozwój świetlicy wiejskiej. Mieliśmy też jako Gmina wyróżnienie w kategorii 
“Najpiękniejsza zagroda”, otrzymała je Pani Adela Piszczała z Kniei. 

– 23 września dokonaliśmy technicznego odbioru mostu w Zalesicach. 
Otrzymaliśmy już decyzję od Pana Wojewody na zwrot kwoty 238 tys zł z 
programu “Łagodzenia skutków restrukturyzacji węgla kamiennego” to jest 



dotacja do tej inwestycji.
– trwają prace na Rynku, prowadzimy nadzór archeologiczny. 
– trwają również prace na skwerku w Sygontce i zostaną zakończone do 1 listopada.
– dużo czasu zajmuje teraz organizacja wyborów samorządowych na dzień 12 

listopada. Zgodnie z kalendarzem wyborczym wszystkie zadania, które na nas 
ciążą zostały wypełnione.

– od wczoraj wysyłane są decyzje o zwrocie akcyzy za paliwo rolnicze. 
– nie wysyłamy decyzji jeśli chodzi o pomoc suszową z tego względu, że nie mamy 

jeszcze przyznanej kwoty na te wypłaty. 
– była nieprzyjemna historia związana z próbą podpalenia świetlicy w Sygontce. 

Policja prowadzi postępowanie w tej sprawie.
– Wójt uczestniczył w ostatniej Sesji Rady Powiatu, na której Pan Starosta 

dziękował gminom za współpracę.
– otrzymaliśmy również kwotę 30 tys zł z rezerwy Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych na budowę 500 metrów drogi transportu rolnego w Przyrowie. Ta droga 
jest w tym momencie budowana. 

– Wójt poinformował również, że na sesję przybędzie Radny Sejmiku Województwa 
Śląskiego Pan Grzegorz Makowski. 

Ad.5.     Interpelacje i wnioski radnych

Wniosków i interpelacji Radni nie zgłosili.

Ad.6.      Skarbnik Gminy – na prośbę Przewodniczącego Rady – omówiła projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 150/XXVI/06 Rady Gminy w Przyrowie z 
dnia 29 września 2006 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu z Banku Ochrony 
Środowiska. 
Uwag i pytań w tym temacie nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w tym temacie.
Uchwała Nr 158/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
jednomyślnie.

Ad.7.       Skarbnik Gminy – na prośbę Przewodniczącego Rady – omówiła projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2006 rok. 
Do przestawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w tym temacie.
Uchwała Nr 159/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
jednomyślnie.

Ad.8       Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego – na prośbę 
Przewodniczącego Rady – omówił projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek 
dotacji przedmiotowych. 
– Radny Pokory zwrócił się z pytaniem do Pana Kierownika Czarneckiego, kiedy 



planowana jest podwyżka wody i ścieków.
    Kierownik Zakładu Komunalnego wyjaśnił, że nie przewiduje podwyżki za wodę i 
    ścieki.

– Radny Pokorny zapytał również kiedy na terenie Przyrowa i nie tylko będzie miała 
miejsce taka sytuacja, że w razie awarii wody zostanie zasunięta zasuwa koło 
danej posesji, a nie na terenie całej miejscowości.
Kierownik Czarnecki wyjaśnił, że przy okazji modernizacji Rynku zasuwy zostały 
wymienione.
W nawiązaniu do pytania Radnego Pokornego Wójt wyjaśnił, że część stara 
wodociągu była zaprojektowana tak, że nie do każdej posesji jest zasuwa 
odcinająca. Przy okazji modernizacji ul. Świerczewskiego został wymieniony 
wodociąg i powstawiane nowe zasuwy. Teraz w Rynku też jest to poprawiane. 
Jeżeli tylko prowadzone będą inwestycje z ingerencją w drogę, a będzie potrzeba 
żeby zasuwy wymieniać, to będą wymieniane. 

Więcej pytań i uwag w tym temacie nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w tym temacie.
Uchwała Nr 160/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
jednomyślnie.

Przed przystąpieniem do następnego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady 
powitał przybyłego na sesję Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego Pana 
Grzegorza Makowskiego. Pan Makowski zabrał głos i omówił swoją działalność w 
Sejmiku. 
Następnie głos zabrał Pan Wójt i korzystając z obecności Radnego Sejmiku, 
przedstawił inwestycje, które w ciągu kadencji udało się zrealizować m.in. dzięki 
wsparciu Sejmiku Województwa Śląskiego, a także inne osiągnięcia jakie udało się 
zrealizować w Gminie w ciągu minionych czterech lat.
Następnie Pan Makowski podziękował Przewodniczącemu Rady, Wójtowi i radnym 
za uwagę, pożegnał wszystkich i opuścił obrady.

Ad.9.      Przed przystąpieniem do podjęcia uchwał w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy Przyrów – sołectwo Wola 
Mokrzeska, Przewodniczący Rady powitał przybyłych na sesję przedstawicieli Biura 
Projektowego w osobach: mgr inż. architekta Pawła Dusia i mgr Tomasza 
Twardocha. Następnie zaproponował, by objęty dzisiejszym porządkiem obrad 
projekt uchwały został przez nich omówiony. Pan Paweł Duś przedstawił wymogi 
formalnoprawne jakie wiążą się z podjęciem tych uchwał, następnie szczegółowo 
omówił projekty uchwał ze wskazaniem na mapie poszczególnych obszarów 
opisanych w uchwałach. W trakcie omawiania radni zadawali na bieżąco pytania, a 
Pan Paweł Duś udzielał wyjaśnień. 
W toku dyskusji dokonano zmiany w § 15 pkt 1 lit.h rozszerzając zapis od RM01 do 
RM08 – bez zmiany dodatkowych zapisów zawartych w tym punkcie. Jest to 



podstawowa zmiana, za którą idą kolejne zmiany dotyczące punktu RM01 do RM08.
Otrzymał również nowe brzmienie Rozdział 8 “Szczegółowe zasady i warunki 
scalania i podziału lub podziałów nieruchomości objętych planem”.
W punkcie 6 § 48 rozdziału 8 został wykreślony zapis pod literą f.
Więcej pytań i uwag w tym temacie nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały – uwzględniający zaproponowane zmiany – w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy Przyrów – sołectwo Wola 
Mokrzeska.
Uchwała Nr 161/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
jednomyślnie.

Pan Paweł Duś omówił projekt drugiej uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy Przyrów dotyczącej również 
sołectwa Wola Mokrzeska.
Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. W związku z tym Przewodniczący Rady 
przedstawił i poddał pod głosowanie projekt uchwały w tym temacie.
Uchwała Nr 162/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
jednomyślnie.

Ad.10.    Na prośbę Przewodniczącego Rady Pan Paweł Duś omówił uchwałę w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy 
Przyrów – sołectwo Sieraków.
Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w tym temacie.
Uchwała Nr 163/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
jednogłośnie w obecności 13 radnych.

Ad.11.   Uchwałę w sprawie zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy 
Przyrów – sołectwo Staropole – na prośbę Przewodniczącego Rady – omówił Pan 
Paweł Duś.
Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w tym temacie.
Uchwała Nr 164/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
jednogłośnie.

Ad.12.   Pan Paweł Duś na prośbę Przewodniczącego Rady omówił uchwałę w 
sprawie zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy Przyrów – sołectwo 
Zalesice. 
Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w tym temacie.
Uchwała Nr 165/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 



jednogłośnie.

Ad.13.   Kolejną uchwałę  w sprawie zagospodarowania przestrzennego na terenie 
Gminy Przyrów – sołectwo Sygontka omówił również Pan Paweł Duś na prośbę 
Przewodniczącego Rady.
Uwag i pytań w tym temacie nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w tym temacie.
Uchwała Nr 166/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
jednogłośnie.

Ad.14.    Pan Duś omówił ostatnią z uchwał w sprawie zagospodarowania 
przestrzennego na terenie Gminy Przyrów dotyczącą sołectwa Kopaniny.

Radny Kolan zgłosił wniosek zwiększenie DJP do 200 sztuk dla gospodarstwa w 
Kniei będącego własnością Pana Bojarskiego.
W tym temacie wywiązała się dyskusja. 
Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zwiększenie DJP do 150 sztuk i poddał ten 
wniosek pod głosowanie. Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, 1 był 
przeciw a 2 wstrzymało się od głosu.

Więcej pytań i uwag w tym temacie nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił i poddał pod głosowanie 
projekt uchwały – uwzględniający zaproponowane zmiany – w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy Przyrów – sołectwo 
Kopaniny.
Uchwała Nr 167/XXVII/06 w powyższej sprawie (w załączeniu) podjęta została 
13 głosami, 1 radny był przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania. 

Ad.15.    Wójt Gminy – na prośbę Przewodniczącego Rady – przedstawił informację 
o osobach zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych. 

Ad.16.     Komunikaty i wolne wnioski:
Głos zabrał Wójt Gminy. Podziękował wszystkim za pracę w Radzie Gminy i 
wręczył radnym pamiątkowe tablice z podziękowaniami. Radni również 
podziękowali Wójtowi za czteroletnią współpracę. 

Ad.17.  Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował 
zebranym za uczestnictwo w obradach i zamknął XXVII sesję Rady Gminy w 
Przyrowie.

Protokółowała:

Dorota Wojciechowska


